
UCHWAŁA NR IV/30/24 
RADY GMINY POWIDZ 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 18 maja 2024 roku 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2024 poz. 609 
ze zm.) oraz art. 223 §1 i 244 § 2 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U. z 2024 r. poz. 572) Rada Gminy Powidz uchwala, co następuje: 

§ 1. Wniosek złożony w dniu 18 maja 2024 roku uznaje się za zasługujący w części na uwzględnienie. 
Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia wniosku stanowi załącznik do uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Powidz, zobowiązując                    
go do poinformowania Wnioskodawcy o sposobie rozpatrzenia wniosku. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodnicząca Rady Gminy 
Powidz 

 
 

Joanna Andrzejewska 
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Załącznik do uchwały Nr IV/30/24 

Rady Gminy Powidz 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

Uzasadnienie 
do uchwały Nr IV/30/24 

Rady Gminy Powidz 
z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 18 maja 2024 roku 

Pismem z dnia 18 maja 2024 r. mieszkaniec Gminy Powidz zwrócił się do Rady Gminy Powidz z wnioskiem 
o zapoznanie się z Wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu sygn. akt IV SA/Po 122/24 
z dnia 10 kwietnia 2024 r. w sprawie zagospodarowania przestrzennego. Wniesiono także o: zawieszenie 
działalności "Maritówka" w Powidzu do czasu wydania ostatecznego wyroku sądu; wstrzymanie (cofnięcie) 
koncesji na sprzedaż alkoholu na terenie wskazanego obiektu; dokonanie analizy wysokości wpływów 
finansowych do budżetu Powidza z prowadzonej działalności "Maritkówki". Wnioskodawca zwraca uwagę na 
jawne wykorzystywanie luk w prawie przez właściciela "Maritkówki", którego działalność negatywnie wpływa 
na lokalne społeczeństwo Powidza. Wskazuje, że wydany wyrok daje do zrozumienia, że wszystkie działania 
w zakresie funkcjonowania "Maritówki" były jawną kpiną z prawa, a pozwolenie na sprzedaż alkoholu zostało 
wydane na nieistniejący obiekt. 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 
2024 poz. 609 ze zm.) rada gminy rozpatruje skargi, wnioski oraz petycje składane przez obywateli i w tym 
celu powołuje Komisję skarg, wniosków i petycji. 

Zgodnie z właściwymi zapisami Statutu Gminy Powidz, pismo zostało skierowane przez Przewodniczącą 
Rady Gminy Powidz do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która ma charakter kolegialnego ciała 
opiniodawczo-doradczego Rady w zakresie składanych przez uprawnione podmioty skarg, wniosków i petycji. 

Pierwsze posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji odbyło się w dniu 28 maja 2024 r. Pismo 
zakwalifikowano, jako wniosek. Zdecydowano o wystąpieniu do Wójta Gminy Powidz o ustosunkowanie się 
do kwestii podniesionych we wniosku i wyjaśnienie wątpliwości związanych ze sprawą. 

Kolejne posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji wyznaczono na dzień 10 czerwca 2023 r.                    
W posiedzeniu tym uczestniczył radca prawny - pan Mateusz Kownacki, udzielając w szerokim zakresie 
informacji dot. sprawy obiektu Maritówka. 

Na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2024r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wypracowała stanowisko 
w przedmiotowej sprawie. Zauważono, że w sprawach dot. obiektu "Maritówka" zapadło ponad 20 wyroków 
wydanych przez WSA w Poznaniu. Wiele spraw prowadzonych było w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru 
Budowlanego w Słupcy, gdzie większość postępowań już albo się zakończyła, albo jest w toku (na etapie 
sądowym). 

Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wskazują, że główny wniosek - o zapoznanie się przez Radę 
Gminy z Wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu sygn. akt IV SA/Po 122/24 z dnia 
10 kwietnia 2024 r. w sprawie zagospodarowania przestrzennego, uznano za zasługujący na uwzględnienie. 
Wyrok, o którym mowa we wniosku, powinien zostać udostępniony wszystkim radnym przez system eSesja. 
Zauważyć jednakże tutaj należy, że Wyrok ten jest nieprawomocny - trwa oczekiwanie na rozstrzygniecie 
sprawy przez Naczelny Sąd Administracyjny. 

Z kolei członkowie Komisji wskazują, że Rada Gminy Powidz nie jest organem właściwym do zawieszenia 
działalności obiektu "Maritówka". W kompetencji Rady Gminy nie jest także wstrzymanie (cofnięcie) koncesji 
na sprzedaż alkoholu. Zgodnie z informacjami uzyskanymi przez Komisję nie zachodzi żadna z przesłanek 
o których mowa w art. 18 ust. 10 i ust. 12 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi przesądzających o cofnięciu i wygaśnięciu zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych. Takie stanowisko potwierdził również Wojewódzki Sąd Administracyjny w prawomocnym 
wyroku z dnia 19 lipca 2023 r. sygn. akt III SA/Po 253/23, w którym wskazał że odnośnie przesłanki 
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z art. 162 § 1 pkt 1 k.p.a. przepisem prawa nakazującym stwierdzenie wygaśnięcia decyzji jest 
art. 18 ust. 12 pkt 1 u.w.t. stanowiący, że zezwolenie, o którym mowa w ust. 1 (na sprzedaż napojów 
alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu lub poza miejscem sprzedaży), wygasa w przypadku 
likwidacji punktu sprzedaży. Zdaniem Sądu prawidłowo organy ustaliły, że punkt sprzedaży alkoholu nie został 
zlikwidowany. W kontekście sprawy istotne jest, że choć zezwolenia wydano na okres od 19 czerwca 2020 r. 
do 31 grudnia 2025 r., to jednak miejsce położenia punktu gastronomicznego nad jeziorem w Powidzu 
wskazuje, że prowadzona działalność jest w dużej mierze uzależniona od trwającego sezonu letniego. W takiej 
sytuacji nie można uznać za zlikwidowany punkt sprzedaży, który działa jedynie w sezonie letnim (sezonowo). 

Odnośnie dokonania analizy wpływów finansowych z "Maritówki", członkowie Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wskazują, że tematem tym powinna zająć się Komisja Rewizyjna, która zgodnie                               
z planem pracy będzie w bieżącym roku zajmowała się analizą  dochodów związanych z sezonem letnim. 

Biorąc pod uwagę przedstawione powyżej stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy 
postanowiła o uwzględnieniu wniosku w części. Wyrok, o którym mowa we wniosku, zostanie udostępniony 
wszystkim radnym w celu zapoznania. Z kolei sprawą dochodów z "Maritówki" zdaniem Komisji powinna 
zająć się Komisja Rewizyjna w ramach  kontroli wynikającej z planu pracy. Rada Gminy uznaje natomiast, że 
wnioski o zawieszenie działalności obiektu "Maritówka" oraz o zawieszenie (cofnięcie) koncesji, nie mogą 
zostać uwzględnione, z uwagi na to, że Rada Gminy nie posiada kompetencji do działania w tym zakresie. 

   

   

Przewodnicząca Rady Gminy 
Powidz 

 
 

Joanna Andrzejewska 
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